
  
 

 

9. november 2016 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvordan går det med finansieringen af Bangladesh Børnekonventionen? 

2. Har Naalakkersuisut undersøgt hvordan fattige lande som har underskrevet 

børnekonventionen administrerer konventionen? Såfremt dette ikke er tilfældet, ønskes 

dette foretaget, således at man kan vurdere vort lands position.  

(Medlem af Inatsisartut, Laura Táunâjik Siumut) 

 

Begrundelse: 

 

Dette skete den 3. august 1990.  Som bekendt er dette land meget fattigt. Derfor er det vigtigt at 

finde ud af hvad de har foretaget i forbindelse med implementering af konventionen.  

 

Med hensyn til børnekonventionen, kan vort land ikke sammenlignes med Norge. Norge er et rigt 

land. Deres økonomi kan slet ikke sammenlignes med vort lands økonomi.  

 

Børnekonventionen tager udgangspunkt i beskyttelse af børn, derfor er det ønskeligt at finde ud af 

hvordan fattige lande som har underskrevet konventionen, finansierer implementeringen af dette. 

  

Jeg finder det vigtigt at man gør dette, idet Naalakkersuisut har oplyst, at fuld implementering af FN 

konventionen vil koste ½ mia. kr. for vort land.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver bevaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


